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Michael Aastrup Jensen (V) har i brev af 15. marts 2012 stillet mig følgende spørgs-
mål S 2609, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål S 2609:

”Hvad mener ministeren, at fremtiden er for barmarksværkerne?”

Svar
Hvis barmarksværkerne fortsat har samfunds- og brugerøkonomiske fordele, har de 
en fremtid. Hvis en kommune er i tvivl om samfundsøkonomien, kan et nyt projektfor-
slag dokumentere dette. Hvis samfundsøkonomien fortsat er positiv, skal værket fort-
sætte – i modsat fald skal alternativ opvarmning anvendes.

Ifølge Energitilsynets seneste opgørelse over forbrugerpriserne på fjernvarme, havde 
en typisk villakunde ved et barmarksværk en gennemsnitlig varmepris på knap 
22.000 kr. den 8. marts i år. I den periode kostede det ca. 31.000 kr. at opvarme et 
typisk parcelhus med oliefyr.

Barmarksværkerne udfylder således en væsentlig rolle i den danske energiforsyning 
med at levere varme til rimelige priser samtidig med, at de bidrager til at opfylde flere 
energipolitiske målsætninger.

Jeg er meget opmærksom på, at denne situation ikke gælder for alle barmarksvær-
ker, og at nogle værker har en anstrengt økonomi. Derfor er der gennemført tre stats-
lige hjælpepakker, en støttepulje fra naturgasselskaberne og andre initiativer. 2/3 af 
barmarksværkerne har fået gennemsnitligt 5,3 mio. kr. i tilskud, dvs. 21.000 kr. per 
husstand. Der henvises i øvrigt til besvarelse af S 2606 for en uddybning heraf og det 
aktuelle initiativ til at bistå de økonomisk trængte værker. 
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